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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  4 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 10/2013 
Caràcter: ordinari 
Data: 17 d’abril del 2013 
Horari: 19. 35 h a 21:20 h 
Lloc: Centre Cívic de Can Llong - Castellarnau 
 
 
Assistents 
 
Cristian Sánchez García, president 
Rafael Aguilar Gómez, vocal del PSC 
Santi Horcas Villagordo, vocal del PSC 
Jerónimo Sánchez López, vocal del PSC 
Juan Moreno González, vocal de l’AV del Sector Can Rull 
Elena Marcelo Cañal, vocal de les entitats del gent gran 
Pere Ayguadé Valls, vocal de les entitats culturals 
Jordi Viada Ferreres, vocal de les entitats culturals 
Francisco Lesmes Flores, vocal de les entitats regionals 
Sergi Asensio Baños, vocal de les entitats juvenils 
Marc Guevara Claramunt, vocal de les entitats juvenils 
M. Josep Bustos Casado, representat de CiU (5%) 
Eva Prat Vila, representant del PP (5%) 
Andreu Barea Sabaté, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Joan Carles Sánchez Salinas, alcalde de l’Ajuntament de Sabadell 
Olga Jiménez Palau, cap del Servei de Drets Civils i Ciutadania 
Isabel Gay Giménez, responsable del Centre d’Atenció a la dona 
Jordi Lozano Gonzalez, tècnic de l’Oficina de Drets Civils 
Mercè Talarn López, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Montserrat Porta Montfort, vocal de l’AV de la Concòrdia 
Francisco de la Fuente Muñoz, vocal de l’AV Nous Barris Oest – Can Llong 
Maria Cruells Sallent, vocal de les entitats de gent gran 
Montserrat Ribell Rodríguez, vocal de les entitats culturals 
Youssef Fiqhi, vocal de les entitats culturals 
Maria Sánchez Cruz, vocal de les entitats culturals 
José Antonio Esteban Bueno, vocal de les entitats esportives 
Carles Montesions Carmona, vocal de les entitats de comerciants 
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Encarnació Ramos Sánchez, vocal dels centres d’atenció primària 
Núria Albi Visús, vocal dels centres d’atenció primària 
 
Excusen la seva absència: 
 
Carles Bosch Masó, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat  
Xavier Paradell Boladeras, vocal del PSC 
Joaquim Sanesteban Estremera, representant d’ES (5%) 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Presentació de les línies polítiques del nou govern municipal. 
3. Resultat del procés per a la millora, agilització i simplificació administrativa a 

l’Ajuntament de Sabadell. 
4. Presentació de l’Oficina de Drets Civils i del Centre d’Atenció a la Dona. 
5. Nomenament pendent dels representant en el Consell Escolar Municipal. 
6. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat. 
7. Comunicacions. 
8. Torn obert de paraules. 

 
Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, el president, el senyor Cristian Sánchez,  
declara oberta la sessió i es presenta als vocals i assistents ja que avui és els seu primer ple, 
Agraeix la seva presència, així com la de l’alcalde. Manifesta que està molt il·lusionat, vol que 
sigui una etapa de col·laboració mútua i es posa a la disposició dels presents sempre que 
calgui. 
 

 
Desenvolupament de la sessió 

 
1. Aprovació de les actes anteriors 

 
La Sra. Prat comenta que vol afegir algunes puntualitzacions a la seva intervenció en el 
passat ple del 16 de gener, en el punt 3 de l’ordre del dia “Presentació de les 
promocions actuals de VIMUSA al districte i la seva forma d’accés” i s’acorda que es 
modificarà i s’aprovarà, si s’escau, a la propera reunió del consell. 
 
Així doncs, atenent la seva petició, adjuntem la següent transcripció: 
 
“La Sra. Prat diu que la documentació que es va adjuntar en fer la sol·licitud, minusvalia, 
família monoparental, etc. no està reconeguda a l’hora de l’adjudicació de l’habitatge. 
Aleshores per què demanen aquesta documentació i quin valor té a l’hora de 
l’adjudicació? 
 
Els ingressos de la unitat familiar han de ser inferiors al 40% del preu del lloguer, però 
no tenen en compte els membres, és a dir, només demanes 1.200 €, siguis 4 o 1 



 70 

membre. 
D’altra banda, després del sorteig la preferència per escollir l’habitatge és l’ordre de 
llista, per tant, si s’és una família de cinc membres i quedes al final de la llista, pot ser 
que quan et toca triar només quedin habitatges d’una habitació, i per tant has de 
rebutjar el pis, amb les conseqüències que això comporta. La segona vegada que 
rebutges una vivenda quedes exclòs del mercat.” 
 
El Sr. Sánchez dóna la paraula a l’alcalde de Sabadell, Sr. Joan Carles Sánchez 
Salinas, que explica el punt següent de l’ordre del dia. 
 
 

2. Presentació de les línies polítiques del nou govern municipal 
 
L’alcalde comenta que tothom coneix les circumstàncies dels darrers mesos i els canvis 
que s’han produït darrerament. Malgrat que la majoria el coneix per altres tasques que 
ha desenvolupat a l’Ajuntament, vol explicar els processos i les línies de treball dels 
propers anys. 
 
Al Ple municipal del passat 5 de març, en què va ser nomenat, es van explicar els eixos 
de treball en què es basarà la seva legislatura. 
 
Habitatge: Aquest és un tema molt preocupant, no només pels desnonaments, el més 
evident, sinó també per la dificultat d’accés que actualment hi ha. Malgrat que els preus 
han baixa, les rendes també, i per aquesta raó el públic potencial de l’habitatge protegit 
no pot accedir al crèdit de els entitats financeres. 
 
Cal canviar la perspectiva cap a l’habitatge social. S’ha de posar les bases elaborant un 
nou pla d’habitatge des de la perspectiva social i no la tradicional. 
 
Viabilitat dels serveis municipals: Actualment hi ha preocupació pel Vapor Llong, ja que, 
fins ara, ha fet una gran tasca. A la ciutat hi ha un 20% d’aturats i aquesta xifra és molt 
preocupant. De l’explotació de dades del Vapor Llonch, se’n desprèn que d’aquest 20% 
un 60% no té el graduat escolar, és a dir que hi ha un baix nivell d’estudis. El Vapor 
Llonch té experiència i bons professors, però fa patir la disminució de recursos de la 
Generalitat, tot i que d’entrada el conseller ha dit que pel 2013 estan garantits. 
 
Rebost solidari: Estan creixent de molt la població que hi acut, actualment hi ha unes 
800/ 900 famílies que hi accedeixen, si el creixement d’usuaris continua es preveu que 
a finals d’any hi hagi unes 3.000 famílies, cosa que representa, comptant una mitjana 
de tres membres per família, unes 9.000 persones, és a dir, un 5% de la població de 
Sabadell aproximadament. 
 
És, per tant, molt important donar resposta a l’àmbit social, s’ha de millorar aquesta 
estructura. 
 
Al final quan es fa la llista d’allò que és necessari, el més important és: sostre, 
alimentació i feina. La lluita contra la pobresa és la línia vermella que no s’ha de creuar. 
Això, però, no vol dir que no s’hagi de continuar treballant en altres línies; ara fa poc es 
va fer el projecte Smartcity i als voltants de la B-30 hi ha sòl industrial i s’està buscant 
inversors a l’entorn metropolità. El pas de la pobresa a la misèria genera inestabilitat 
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social. 
 
Es tirarà endavant el pressupost que no es va poder aprovar a final de l’any passat. Es 
mirarà d’aprovar al mes de maig amb el suport d’alguns grups. 
 
Quant a les finances de l’Ajuntament, s’està a la via del sanejament. Del dèficit del 2,8% 
al 2011 s’ha passat al 2,4% el 2012. Es garanteixen els serveis oberts amb 
modificacions i la plantilla municipal. 
 
La voluntat en aquests processos és portar les reflexions a taules com la d’avui. 
Dialogar amb els grups de l’oposició i incorporar l’àmbit associatiu. En certs àmbits les 
entitats arriben o no ho pot fer l’Ajuntament. 
 
El Sr. Lesmes hi intervé per dir que el Vapor Llonch no es pot perdre, ja que és molt 
important invertir en el futur. 
 
El Sr. Ayguadé pregunta si el Vapor Llonch està considerat equipament educatiu. 
 
L’alcalde li respon que té una consideració de nivell d’excel·lència, però la Generalitat 
deu 16.000.000 i l’Ajuntament no té els recursos ni les competències necessàries. Fa 
un símil “l’Ajuntament no opera, dóna aspirina per poder continuar”. 
 
El Sr. Ayguadé pregunta que és pot fer respecte a l’atur. 
 
L’alcalde respon que en aquest àmbit no es tenen competències directes, s’orienta amb 
els plans d’ocupació. El que es fa és traslladar que les persones s’han de formar 
aprofitant l’atur. Si es tallen les línies d’ajut es tallen aquestes vies. Si la massa crítica 
de necessitats primàries creix es trau d’altres àrees. 
 
A les 20 h l’alcalde s’acomiada dels assistents. 
 
El president del consell, Sr. Sánchez dóna la paraula al Sr. Barea que explica el 
següent punt. 
 
 

3. Resultat del procés per a la millora, agilització i simplificació administrativa a 
l’Ajuntament de Sabadell 
 
El Sr. Barea explica que aquest és el resultat del procés que es va endegar fa uns 
mesos quan el Ple municipal va aprovar una moció a favor de racionalitzar, simplificar i 
facilitar els tràmits que els ciutadans i usuaris o organismes fan davant de l’Ajuntament. 
 
Després d’analitzar les enquestes que es van fer a representants dels òrgans de 
participació del Consell de ciutat, consells de districte, consells sectorials, Pacte Local 
per l’Ocupació, Taula de Mobilitat i Protocol de Sostenibilitat i del Rodal, es va fer una 
revisió de normes procediments i tràmits administratius que ajudessin a simplificar els 
tràmits que es fan a l’Ajuntament. 
 
Els eixos en què es basa aquesta simplificació són: reduir tràmits, simplificar la 
documentació que es demana, reduir els terminis de resolució i prestar serveis de més 
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qualitat als ciutadans. 
 
El Sr. Barea comunica que, si volen una còpia del document en què es basa la 
presentació del punt, es pot fer arribar per correu electrònic, i així s’acorda. 
 
El Sr. Sánchez hi intervé per comentar que la idea és que hi hagi una millora contínua 
de l’atenció i el servei al ciutadà, la idea d’aquest pla és d’una contínua millora. S’ha 
creat una oficina de qualitat per recollir les millores i implementar-les. És un pas 
endavant en la cerca d’una millora contínua. La idea és treballar transversalment per tal 
que la informació pugui arribar a tot arreu. 
 
La Sra. Prat comenta que el web de l’Ajuntament és feixuc i no gens clar. Moltes 
vegades tens dificultats per trobar allò que vols. 
 
El Sr. Sánchez respon que s’està en la línia de fer-lo més intuïtiu. Al passat congrés de 
ciutats intel·ligents es va poder veure que hi ha noves línies de treball i idees. El servei 
de taxi de la ciutat disposa d’una aplicació que permet compartir taxi a usuaris que han 
de fer la mateixa ruta. 
 
El Sr. Lesmes hi intervé per dir que l’Ajuntament ha de vetllar perquè tot funcioni millor, 
no pas per posar traves. A la Faràndula han de demanar totes les garanties que 
calguin, però no arribar a dir com s’han de fer les coses. No és just que s’hagi de pagar 
i s’hagi de fer les coses com volen, no amb el criteri de qui actua. S’ha de donar 
facilitats no posar pegues i condicions per fer la seva actuació. 
 
El Sr. Sánchez comenta que s’ha d’anar en la línia de ser garantistes i facilitadors. No 
es pot confondre a decidir de quin color són els vestits que es porten i altres temes 
menors. Respecte d’actes al carrer, hi ha menys tolerància, el ciutadà té capacitat per 
denunciar el no ser garantistes amb els drets individuals s’ha de buscar l’equilibri entre 
el col·lectiu i els drets individuals. 
 
El Sr. Sánchez informa que, atès que el punt 4 es presenta també al ple del Districte 5 a 
la mateixa hora, es passarà aquest punt al final de la sessió per tal que els ponents 
tinguin temps d’arribar i per tant es passa al punt 5. 
 

 
5. Nomenament pendent del representant en el Consell Escolar Municipal 

 
No hi ha ningú. 
 
El Sr. Sánchez dóna la paraula al Sr. Juan Moreno, representant del Consell de Salut, 
per tal que informi de la darrera reunió del 20 de març. 
 
 

6. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 
Consell de Ciutat 
 
El Sr. Moreno explica que es va presentar l’entitat AVAN, que és una entitat sense ànim 
de lucre, amb l’objectiu principal de donar suport a les persones afectades per malalties 
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neurològiques i als seus familiars, per tal de millorar la seva qualitat de vida incidint 
especialment en:  
 

• Oferir atenció des d’una perspectiva global. 
• Atendre de forma individualitzada establint plans terapèutics personalitzats. 
• Apropar l’atenció a persones amb dificultats econòmiques 

 
S’estructuren en diferents àrees com són:  
 

• Àrea de neurorehabilitació amb programes específics de rehabilitació en grup i 
individualment. 

• Àrea de manteniment, estimulació cognitiva i rehabilitació de manteniment per a 
persones amb patologies neurològiques cròniques. 

• Àrea de suport i atenció a les famílies i afectats. Formació, suport psicològic 
individual i grupal, assessorament per l’adequació del domicili, reunions de 
seguiment. 

• Àrea social: vacances terapèutiques, sortides de cap de setmana per a joves 
amb dany cerebral, espai lúdic setmanal, voluntariat 

• Àrea d’avaluació: exploracions neuropsicològiques, fisioteràpia, teràpia 
ocupacional, avaluació psicològica, avaluació del llenguatge i la comunicació. 

• Àrea preventiva: tallers de millora de la memòria, tallers de relaxació, tallers de 
fisioteràpia per a cuidadors. 

• Àrea formativa: formació externa, tutoritzacions de pràctiques, formació al 
voluntariat i conferències divulgatives i tallers. 

 
També es va informar de la marató de donació de sang que va tenir lloc el 16 d’abril al 
Casal Pere Quart amb l’objectiu de sensibilitzar la població. 
 
Finalment es va presentar el pla funcional del pacient crònic. 
 
La Sra. Vicenta Campillo pregunta si a l’entat AVAN tot és voluntariat. 
 
El Sr. Sánchez li respon que l’AVAN per les seves característiques necessita de 
professionals molt especialitzats, tot i que hi ha molta gent que hi treballa de manera 
altruista. No s’ha de confondre entitat sense ànim de lucre amb manca de 
professionalitat. 
 
La Sra. Prat hi intervé per dir que és una entitat que es finança en gran part amb els 
tallers que imparteix. 
 
 

7. Comunicacions 
 
No n’hi ha. 
 
(A les 20.35 hores arriben la Sra. Olga Jiménez, la Sra. Isabel Gay i el Sr. Jordi Lozano, 
que passaran a explicar el punt 4.) 
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4. Presentació de l’Oficina de Drets Civils i del Centre d’Atenció a la Dona 
 
En primer lloc, la Sra. Jiménez es disculpa per arribar tard, però, tal com ja ha explicat 
el Sr. Sánchez, estaven fent la presentació al Consell del Districte 5. Fa un any, 
aproximadament, es va explicar als consells de districte què feia la Regidoria de Drets 
Civils i Ciutadania. Ara intentaran, amb el suport d’una projecció, explicar els interessos 
i projectes que es duen a terme des de l’oficina de Drets Civils i Centre d’atenció a la 
Dona amb l’objectiu comú i principal de la lluita contra la discriminació. Des de la 
regidoria es treballa per aconseguir la major igualtat possible dins la major dignitat 
possible. Destaquen que en aquests moments de crisi és important no perdre drets 
adquirits, com el dret a treballar de les dones i a decidir el seu projecte de vida, així com 
que els joves també dins el seu projecte de vida puguin optar a emancipar-se de les 
seves famílies. Els serveis treballen per la no-discriminació per diferents diversitats 
gènere, creences, edats, etc. i que a vegades es perceben com a un perill. 
 
La Sra. Isabel Gay ens explica i presenta novament el Centre d’Atenció a la Dona, 
explicant que la ciutat continua tenint aquest problema i destaca que actualment també 
hi forma part la figura del nen, ja que inevitablement tenen seqüeles d’aquest problema i 
per tant han de formar part del procés. Destaca la disponibilitat de psicologia infantil 
bàsicament en casos de maltractament per poder expressar sentiments i dubtes. Suport 
psicològic que es dóna també als que ho estan patint de manera indirecta i passiva 
“com a testimonis, i de manera activa perquè reben la violència sobre ells. 
 
El Sr. Jordi Lozano explica que l’oficina de Drets Civils atén i defensa els casos en 
temes igualtat i no-discriminació. Tenen l’avantatge de sumar coneixements 
professionals, experiències, recorreguts i balanços de les antigues regidories i oficines. 
Volen treballar no només per la no-discriminació sinó també dinamitzar la igualtat de 
drets. Destaca que l’any passat es va dissoldre pla nacional contra la sida, i les entitats 
que rebien recursos econòmics per aquest concepte s’han quedat sense, i això tot i 
tractar-se d’un tema “invisible”, però de gran importància. Des del departament 
continuarà campanya als instituts sobre el tema sexualitat, malalties i prevenció. També 
es fan entrevistes en què en ocasions detecten problemes que a vegades no són el 
motiu pel qual la persona a anat a visitar. A l’oficina també poden anar persones o 
entitats a posar sobre la taula algun tema que creguin pugui ser delicte i des de allà 
tenen els canals per poder dirigir-los.  
 
Acabada l’explicació s’obre un torn de paraules: 
 
En primer lloc hi intervé el Sr. Asensio dient que l’actual situació econòmica i social 
afecta de manera molt directa els infants, que els falten eines i recursos per tal de 
denunciar els maltractaments, ja que si no es pot demostrar es fa difícil gestionar-ho. 
 
La Sra. Gay li comenta que si es detecten situacions s’ha de vehicular a través dels 
professionals de Serveis Socials. 
 
El Sr. Aguilera pregunta si es pot demanar la seva presència per fer xerrades en algun 
acte que facin les entitats. 
 
La Sra. Jiménez li respon que si, que només cal que els ho demanin. 
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8. Torn obert de paraules 
 
El Sr. Sánchez dóna resposta a algunes qüestions que va plantejar el Sr. Pere Màlaga 
a l’anterior sessió del consell. 
 
Pel que fa a l’arranjament de la vorera del davant dels jutjats, cal dir que aquests 
desperfectes es localitzaven en una zona privada d’ús públic. Aquesta és una figura 
urbanística que s’intenta eliminar perquè confon i genera malestar. La llei 
d’administracions públiques és molt rigorosa i no s’hi pot actuar. Moltes vegades hi ha 
queixes reiterades sobre aquest tipus d’espais. 
 
Quan als contenidors de piles que no es reposen, a la nova contracta hi ha previst un 
canvi progressiu de tots els contenidors actuals. Els actuals contenidors metàl·lics tenen 
avantatges i inconvenients i un d’aquests és el seu elevat cost de manteniment. D’aquí 
a un temps veurem com es van canviant tots els contenidors. Pel que fa concretament 
als contenidors de piles s’està provant un nou model amb el qual es farà una prova als 
centres cívics, de moment, però, no es poden implantar a l’espai públic. 
 
El Sr. Sánchez informa que el passat 15 de febrer es va fer arribar la moció de suport al 
Taulí al comitè d’empresa. 
 
En relació amb el problema que hi va haver amb la concessió de la Medalla d’Honor 
d’enguany, ja que hi va haver dues propostes i es va decidir que la candidatura de 
l’Associació Catalana d’Afectats per la Fibromiàlgia fos presentada per Junta de 
Portaveus. Es va donar el cas que, aquest any, es va decidir que les medalles que 
concedia la Junta tinguessin com a criteri que les entitats complissin 25 o 50 anys. Com 
no era el cas de la candidatura presentada pel consell no es va aprovar. D’aquest fet ja 
es va informar a l’entitat. 
 
El Sr. Sánchez fa la proposta per tal que es tanqui l’acord d’atorgar la Medalla d’Honor 
del proper any a l’Associació Catalana d’Afectats per la Fibromiàlgia. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta de Medalla per al 2014 a l’Associació Catalana 
d’Afectats per la Fibromiàlgia 
 
El Sr. Aguilar intervé per dir que no està d’acord amb la llei quant als espais privats d’ús 
públic, ja que als pisos de Font i Sagué l’enllumenat interior no el paga l’Ajuntament. 
 
La Sra. Campillo comenta que cal arreglar la tapa de companyia que hi ha a la plaça 
Emília Claramunt i que les escales de Mauritània, 40 amb Doctor Relat estan en molt 
mal estat. 
 
El Sr. Asensio hi intervé per fer proposta per crear sinergies i conèixer millor els 
membres i entitats del consell. Proposa que en un breu espai de cinc o deu minuts, les 
entitats expliquin que fan i a què es dediquen. 
 
El Sr. Sánchez celebra la proposta i manifesta el seu interès a què el consell s’obri més 
i hi hagi un coneixement mutu per tal d’establir col·laboracions futures. Creu molt 
interessant que cada entitat faci una presentació en format lliure de si mateixa, es 
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proposa que les dues entitats juvenils siguin les primeres i en el proper ple facin la seva 
presentació. 
 
La Sra. Campillo intervé per dir que fa anys que es manifesta en el si del consell aquest 
interès per conèixer les diferents entitats del districte i que hi hagi més coneixement 
mutu. 
 
El Sr. Sánchez diu que una altra opció, per conèixer què fa cadascú és incloure a l’ordre 
del dia del consell del districte l’agenda d’activitats de cada entitat. 
 
El Sr. Lesmes demana que es netegin els embornals que hi ha davant les cases que 
donen a l’avinguda Lluís Companys, ja que estan plens de brutícia i fulles i poden ser 
un perill si plou, ja que no podrien engolir. 
 
El Sr. Viada demana que hi hagi més seguretat a la zona del trenet, i reforçar els punts 
negres. 
 
El Sr. Sánchez s’acomiada dient que vol tenir un contacte més directe amb tothom, i 
que si sorgeix algun tema, no cal que s’esperin al següent ple, poden fer arribar 
qualsevol tema a través del districte que li ho faran arribar. També diu que per tal de 
conèixer totes les entitats es continuarà fent visites a les seves seus. 

 
 
Finalitzades les intervencions el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretari 
delegat, estenc aquesta acta. 
 
El secretari delegat Vist i plau  

El president 
 


